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Zápis ze zasedání 

Akademického senátu Fakulty humanitních studií  
Univerzity Karlovy 

dne 30. března 2023 

Přítomno: 
Samuel Csanda, Markéta Hampeisová, Pavel Himl, Jan Horský, Tatiana Chavalková Badurová, 
Matěj Krofta, Selma Muhič Dizdarevič, Hedvika Novotná, Marie Novotná, Petr Pavlík, Martina 
Plass, Markéta Pražáková Seligová, Martina Pustková, Jana Wohlmuth Markupová, Markéta 
Zandlová  
CELKEM PŘÍTOMNO: 15 

Omluveno:  
- 
CELKEM OMLUVENO: 0 

Nepřítomno: 
- 
CELKEM NEPŘÍTOMNO: 0 

 
 
Hosté: 
Marie Pětová (děkanka FHS UK), Jana Jeníčková (proděkanka pro doktorská studia), Martin 
Vrabec, Jakub Chavalka, Gabriela Málková, Věra Sokolová, Sára Říhová, Dominika Lewis 
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1) Zahájení zasedání a schválení navrženého programu jednání 

P. Himl zahájil zasedání a a představil navržený program. 

Navržený program: 

1) Zahájení zasedání a schválení navrženého programu AS FHS UK 

2) Kontrola a schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK konaného dne 23. února 2023 
(předkládá předsednictvo AS FHS UK) 

3) Volba kandidátky na funkci děkana FHS UK na funkční období 2023−2027 

4) Informace děkanky 

5) Různé 

Program zasedání byl schválen tichým souhlasem. 

2) Kontrola a schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK konaného dne 23. února 
2023 
(předkládá předsednictvo AS FHS UK) 

Zápis ze zasedání AS FHS UK konaného dne 23. února 2023 byl schválen tichým 
souhlasem. 

3) Volba kandidátky na funkci děkana FHS UK na funkční období 2023−2027 

P. Himl navrhl tříčlennou komisi pro volbu kandidátky na funkci děkana. 

NÁVRH USNESENÍ:  AS FHS UK ustavuje tříčlennou komisi pro volbu kandidátky na 
funkci děkana FHS UK. 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 15 
Hlasování:  PRO:    15      
 PROTI:   0 

ZDRŽELO SE:   0 
NEHLASOVALO:  0 

P. Himl navrhl do komise M. Pražákovou Seligovou, H. Novotnou a S. Csandu. 

NÁVRH USNESENÍ:  AS FHS UK volí Markétu Pražákovou Seligovou, Hedviku Novotnou 
a Samuela Csandu za členy/ky volební komise. 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 15 
Hlasování:  PRO:    12      
 PROTI:   0 
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ZDRŽELO SE:   3 
NEHLASOVALO:  0 

Komise si zvolila za předsedkyni M. Pražákovou Seligovou.  

M. Pražáková Seligová vysvětlila průběh tajné volby. Ke zvolení je podle Jednacího řádu AS FHS 
UK potřeba nadpoloviční většina všech senátorů, tedy 8 hlasů.  

Tajná volba kandidátky na funkci děkana byla zahájena. 

Po prvním kole volby a přestávce na sčítání hlasů oznámila M. Pražáková Seligová výsledek volby: 

Bylo vydáno a rovněž odevzdáno 15 hlasovacích lístků, všechny byly platné. 

Pro G. Málkovou byl odevzdán 1 hlas z 15 možných, pro V. Sokolovou bylo odevzdáno 13 
hlasů z 15 možných, 1 se zdržel. 

Předsedkyně volební komise konstatovala, že V. Sokolová byla zvolena kandidátkou na 
funkci děkana na funkční období 2023−2027. 

G. Málková a V. Sokolová poděkovaly senátorům. 

4) Informace děkanky 

• M. Pětová pogratulovala zvolené kandidátce na funkci děkana V. Sokolové, i 
protikandidátce G. Málkové. 

• Dále informovala o setkání 16. března, kde byly představeny a diskutovaly se 
možnosti úprav a další výhled týkající se okolí fakulty. V týdnu 9.-14. 5. chystá fakulta 
týden k oživení předpolí FHS - jde o první z akcí ve spolupráci s Kreativní Prahou, 
Institutem plánování a rozvoje a dalšími institucemi. Zájemci, kteří se chtějí zapojit, se 
mají ozvat R. Wilflingové. 

• M. Pětová dále hovořila o absenci dětského koutku či hlídací skupiny – možnosti, jak 
pomoci studujícím s dětmi. Ve výhledu by bylo výhodné např. postavit v blízkosti 
fakulty menší školku, kterou by využívaly i další součásti UK, do té doby se jako 
provizorní řešení nabízí pronajmutí místnosti v budově Koleje 17. listopadu. V této 
souvislosti je nachystána anketa zjišťující zájem ze strany studujících i zaměstnanců 
fakulty. 

• Dále M. Pětová zmínila problematiku studentské místnosti. V současné době je takto 
využívána část bufetu, která byla původně zamýšlena jako jeho kuřácká část a 
provizorně byla nabídnuta studujícím. Pro vybudování studentské místnosti je 
výhledově možné využít prostor za rampou. Konkrétní představy a požadavky ze 
strany studujících bude třeba zjistit, tak aby byl prostor využit co možná 
nejefektivněji. 

• Dále se M. Pětová vrátila k tématu rozšířeného kolegia děkanky, které bylo zmíněno 
při debatě kandidátek na děkanku ve čtvrtek 23. března. Rozšířené kolegium sama 
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v minulosti ustavila a nechala propsat i do vnitřních předpisů, zpětně viděno se toto 
grémium osvědčilo  a fungovalo. V době covidu bylo schůzek méně, následkem 
různých okolností se rozšířené kolegium výrazně zúžilo. Následně děkanka grémium 
s výhledem na blížící se konec mandátu před začátkem akademického roku 2022/23 
zrušila.   

• Děkanka dále zmínila na senátu i dalších fórech často tematizované nedostatky v 
práci oddělení pro rozvoj. Zásadním problémem není dle děkanky pouze personální 
poddimenzování, ale problematické je bohužel i  jednání proděkana J. Tučka.  

• M. Pětová informovala o slavnostním zasedání pořádaném u příležitosti 675. výročí 
založení Univerzity Karlovy, které se uskuteční dne 5. dubna 2023 od 14.00 ve Velké 
aule Karolina.  

• V následné diskuzi k informacím děkanky M. Hampeisová vznesla dotaz, týkající se 
absence studentské místnosti v původním návrhu budovy. 

M. Pětová odpověděla, že původní návrh počítal s mnohem menším počtem 
studujících. Pro účely studentské místnosti by se podle ní dala využít místnost za 
rampou, již by bylo možné rozdělit na dvě části, jednu pro doktorandy a druhou pro 
další studující. 

Podle T. Chavalkové Badurové by studentská místnost měla být místem, kde si 
člověk může zapojit notebook pro práci a mít možnost si popovídat nahlas - a to zatím 
není možné ani ve studovně, ani v rozšířené části bufetu. 

• P. Himl vznesl dotaz ohledně kauzy sexuálního násilí v programu Orální historie - 
Soudobé dějiny, a zda by bylo možné senát informovat o jejím průběhu. M. Pětová 
odpověděla, že nerada odpovídá strohým způsobem, ale že kauza je stále otevřená. Z 
povahy věci jde o citlivou věc, začátkem března obdržela rektorka, děkanka a další 
zainteresované osoby stanovisko komise rektorky. Stanovisko je zatím pouze interní, 
nelze s ním pracovat ani jej zveřejňovat. Další vývoj závisí na ombudsmance UK. 
Situace je řešena právníky, a v tuto chvíli nelze o průběhu veřejnost podrobněji 
informovat. P. Pavlík v této souvislosti navrhl zorganizovat informační schůzku, kde 
by studující byli informováni o citlivosti podobných záležitostí. 

• T. Chavalková Badurová doplnila, že akce FHSafe3 je již naplánovaná na 21. 4. a 22. 4., 
vystoupí na ní i ombudsmanka UK v moderované diskuzi. 

5) Různé 

• P. Himl otevřel bod “Různé“ a hovořil o debatě kandidátek na funkci děkana 23. 
března. Dále otevřel téma anonymního dopisu k průběhu debaty, který AS FHS UK 
obdržel.  

G. Málková se vyjádřila k obsahu sdělení dopisu. Řekla, že předsednictvo AS FHS 
UK  při debatě pracovalo s dotazy z internetu selektivně. Šlo dle ní o chybu, ze které je 
třeba se poučit. 
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P. Pavlík by chtěl, aby o podobě debaty diskutoval celý senát, a aby předsednictvo 
dalo v průběhu debaty více prostoru diskusi na místě. 

K výběru dotazů z aplikace Slido se vyjádřily M. Plass a G. Málková. T. Chavalková 
Badurová doplnila, že výběr dotazů jako moderátorka konzultovala se zbytkem 
studentské komory. Moderátoři mají pravomoc a dokonce povinnost dotazy 
selektovat a vzhledem k časové tísni a očividné provokaci některých dotazů to bylo i 
nutné. 

M. Zandlová se také vyjádřila k selekci dotazů – jelikož jde o bezprecedentní 
situaci, bylo nutné provést rozhodnutí. Dodala, že předsednictvo za debatu sklidilo 
veskrze pozitivní reakce. 

M. Pětová zhodnotila, že pisatelka anonymního dopisu svým činem projevila 
zájem o fungování fakulty a v mnohém s pisatelkou souhlasí. Jakkoli se vlastní debata 
kandidátek povedla, její organizaci považuje za problematickou. Dále doplnila, že by 
živá debata měla být upřednostněna před on-line dotazy. Anonymní dotazy 
nepovažuje v rámci akademického prostředí za vhodné, zejména pak při příležitosti 
děkanské volby. Navrhla možnost omezit debatu na prezenční, na úkor anonymních 
dotazů. 

P. Himl jako předseda senátu převzal odpovědnost za průběh debaty. 
Předsednictvo, v jehož kompetenci příprava zasedání a tedy i debaty je, si za ní jako 
za celkem nicméně stojí, stejně jako za tím, že obě kandidátky měly naprosto stejné 
podmínky. V rámci rozdělení debaty na části došlo ke zkrácení části v režii studentské 
komory, a za to se P. Himl omlouvá a do příště by tento aspekt chtěl zlepšit. 

P. Himl připomenul další termín zasedání AS FHS UK ve čtvrtek 27. dubna a ukončil zasedání. 

Zapsala: Dominika Lewis 

Přehled schválených usnesení: 

535. AS FHS UK volí kandidátkou na funkci děkana Fakulty humanitních studií UK pro funkční 
období 2023−2027 doc. Věru Sokolovou, Ph.D. 

 

 

Za správnost: prof. Dr. phil. Pavel Himl 
(předseda AS FHS UK) 
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